



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

August 9, 2023

Press Release

Ambassador Magoshi attends the hand-over ceremony of a Japan-funded Project at Qabeit Primary Health Care Center in Akkar



On August 8, 2023, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended the hand-over ceremony of advanced medical equipment at Qabeit Primary Health Care Center in Akkar, which was supported through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). The ceremony was held in the presence of Dr, Randa Hamadeh, President of the Primary Health Care Unit in Lebanon and Representative of his Excellency the Minister of Public Health, his Excellency MP Ahmed Restom, his Excellency Sheikh Zeid Zakaria, Mufti of Akkar, Mr. Abdallah Mohamad, President of Al-Aranisa Charitable Association, and Dr. Mohamad Hamza, President of Shouroukat Association.

The project was implemented by Al Aranisa Charitable Association and will enable around 1,250 vulnerable patients annually in the region to have access to high-quality and affordable primary healthcare services.

In his speech, Ambassador MAGOSHI emphasized the necessity of sustainable, equal and quality healthcare services for all, noting the current challenges faced by rural healthcare facilities during the ongoing socio-economic crisis, and expressed Japan's keenness to support the Lebanese health sector to provide support to the most vulnerable. In return, Dr. Hamadeh mentioned Japan's recent diverse support towards the health sector in Lebanon, and stressed the importance of this initiative by explaining the critical roles of primary health care centers. As for MP Restom, Mufti Zakaria, Mr. Mohamad and Dr. Hamza, they thanked Japan for its generous support and emphasized the great impacts this initiative will have on the deprived region of Akkar.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

بيان صحفي

السفير ماغوشي يحضر حفل إفتتاح مشروع ممول من اليابان في مركز قبعيت للرعاية الصحية الأولية في عكار



في 8 آب 2023، حضر السفير ماغوشي ماسايوكي حفل تسليم معدات طبية متطورة، في مركز قبعيت للرعاية الصحية الأولية في عكار، تم دعمه عبر برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP). أقيم الافتتاح بحضور الدكتورة رندة حمادة، رئيسة قسم الرعاية الصحية الأولية في لبنان وممثلة معالي وزير الصحة، سعادة النائب أحمد رستم، سماحة الشيخ زيد زكريا، مفتي عكار، السيد عبد الله محمد، رئيس جمعية العرانة الخيرية، والدكتور محمد حمزة، رئيس جمعية شروعات.

نقد المشروع عبر جمعية العرانة الخيرية وهو سيتيح لحوالي 1,250 مريض من الأكثر حرماناً سنوياً في المنطقة الحصول على خدمات رعاية صحية أولية عالية الجودة وبأسعار مقبولة.

في كلمته، شدد السفير ماغوشي على ضرورة توفير خدمات الرعاية الصحية المستدامة، العادلة والجيدة، للجميع، ذاكراً التحديات التي تواجهها مرافق الرعاية الصحية النائية، في ظل الأزمة الحالية. كما عبر عن حرص اليابان على دعم القطاع الصحي اللبناني لمساندة الأكثر حرماناً. بدورها، ذكرت الدكتورة حمادة مبادرات اليابان المتنوعة والحديثة حيال القطاع الصحي في لبنان، وشددت على أهمية هذا الدعم عبر الإشارة إلى الأدوار المفصلية التي تلعبها مراكز الرعاية الصحية الأولية. بدورهم، كل من النائب رستم، المفتي زكريا، السيد محمد والدكتور حمزة، شكروا اليابان على دعمها، مؤكداً الأثر الكبير لهذا الدعم على منطقة عكار المحرومة.